

بيان صحفي

قداسة البابا فرنسيس يعلن حدود جديدة لأبرشية أستراليا المارونية

وافق قداسة أبينا البابا فرنسيس على توسيع حدود أبرشية مار مارون في سيدني-أستراليا ، لتشمل الآن، بالإضافة إلى أستراليا كل من نيوزيلندا ودول قارة أوقيانيا بكاملها (المرسوم رقم 204/2019). ويأتي هذا الاعلان نتيجة لتزايد أعداد الموارنة في هذه البلدان والحاجة الى تأمين خدمتهم الرعوية والرسوليّة بالإضافة إلى إعادة ربطهم بجذورهم وتراثهم المشرقي الانطاكي.

ويفتح هذا المرسوم فصلاً جديداً مشرقاً في تاريخ أبرشيتنا. فبالإضافة إلى أستراليا ونيوزيلندا، تشمل أوقيانيا البلدان التالية: بابوا نيو غيني، فيدجي، جزر سليمان، فانواتو، ساموا، كيريباتي، نورو، تونغا وكليدونيا الجديدة. ويبلغ إجمالي عدد سكانها 41 مليون نسمة.

هذا القرار التاريخي اتُخذ في 29 آذار 2021، عندما التقى نيافة الكاردينال ليوناردو ساندري، عميد المجمع المقدّس للكنائس الشرقية، مع قداسة البابا، وأخبره عن تزايد عدد الموارنة الذين استقروا، أو يمضون جزءاً كبيراً من أوقاتهم، في نيوزيلندا وبلدان جزر المحيط الهادئ.

وقد نصّ هذا المرسوم تحديداً على ضرورة توسيع حدود الأبرشية لكي يصل العمل الرعوي، من تنشئة رويّة ورعوية إلى جميع المؤمنين الموارنة في تلك البلدان. إنها فرصة من شأنها فتح آفاق جديدة للتواصل مع إخوتنا وأخواتنا الموارنة في نيوزيلندا وبلدان جزر أوقيانيا، مما يعني أن هويتنا المارونية أصبحت الآن أكثر عالمية. ويكشف ذلك أيضاً عن شعور بأننا جزء من كنيسة مارونية لها انتشارها وحضورها في العالم، تجد مرجعيتها ومركزيتها في البطريركية المارونية في لبنان، تحت رعاية غبطة أبينا البطريرك، الكاردينال مار بشارة بطرس الراعي الكلي الطوبى.

بناءً على ذلك، وبتوجيه من البابا فرنسيس، يصبح جميع المؤمنين الموارنة في تلك البلدان تحت رعاية المطران أنطوان-شربل طرييه، الذي أصبح أول رئيس للأساقفة الموارنة في أستراليا ونيوزيلندا وباقي دول أوقيانيا. إنه لخبر سار للكنيسة المارونية العالمية، ودليل إضافي واضح على ثقة الكرسي الرسولي برسالتها.

وسيتم الإعلان رسمياً عن هذا الأمر في قداس الشكر الذي سيقام في كاتدرائية سيدة لبنان، هاريس بارك، يوم الثلاثاء في 25 أيار 2021، الساعة 6 مساءً. ومع تحضيرنا لهذا القداس الاحتفالي، تدعو الأبرشية جميع الموارنة أن يحملوا الكنيسة المارونية في صلواتهم، خصوصاً في لبنان، خلال هذه الأوقات الصعبة جداً والمصيرية، كما في أبرشيتنا هنا، التي أصبحت أبرشية أستراليا ونيوزيلندا وأوقيانيا، لكي تنمو الكنيسة المارونية العالمية في ثبات الإيمان، وقوة الرجاء، ووحدة المحبة.

MEDIA STATEMENT

Pope Francis Announces New Boundaries for the Maronite Eparchy of Australia

The Holy Father Pope Francis has agreed to extend the boundaries of the Maronite Eparchy of Saint Maroun of Sydney to include not only Australia but also New Zealand and all the countries of Oceania (*Decree number 204/2019*). This announcement comes as a result of the increasing numbers of Maronites in these countries and the need to reach out to them and to cater for their pastoral and spiritual needs, in addition to reconnecting them with their spiritual heritage and liturgical traditions according to the Maronite Eastern Antiochene Church.

This decree opens a new and bright chapter in the history of our Eparchy. In addition to Australia and New Zealand, Oceania includes the following countries: Papua New Guinea, Fiji, the Solomon Islands, Vanuatu, Samoa, Kiribati, Tonga, Nauru, and New Caledonia. It has a population of around 41 million people.

This historic decision was made on 29 March 2021, when Cardinal Sandri, Prefect of the Congregation for Oriental Churches, met with His Holiness and informed him of the increasing number of Maronites who had settled or were spending significant amounts of time in New Zealand and the Pacific Islands.

This decree specifically declared that it was desirable to extend the borders of the Eparchy, so that the pastoral vigilance and care might reach to all the Maronite faithful there. It is an opportunity that opens new horizons to embrace our Maronite brothers and sisters in New Zealand and the Islands of Oceania and this is a sign that our Maronite identity is now becoming more international. It does also reveal a feeling that we are part of a global Maronite Church, which finds its heart and centre in the Maronite Patriarchate in Lebanon, under the leadership of His Beatitude and Eminence, Mar Bechara Boutros Cardinal Rai.

Accordingly, by direction of Pope Francis, all the Maronite faithful in these countries have been placed under the jurisdiction of His Grace Bishop Antoine-Charbel Tarabay, who thus becomes the first Maronite Archbishop of Australia, New Zealand, and the other countries of Oceania. This is wonderful news for the global Maronite Church, and is further evidence of the confidence which the Apostolic See has in its mission.

An official announcement will be made at a Mass of Thanksgiving at Our Lady of Lebanon Co-Cathedral, Harris Park on Tuesday 25 May 2021 at 6pm. As we prepare for that Divine Liturgy, all Maronites are called to keep the Maronite Church in their prayers, especially in Lebanon during these very challenging and critical times, as well as here in our Eparchy, now to become the Maronite Eparchy of Australia, New Zealand, and Oceania. May the global Maronite Church grow in the certainty of faith, the strength of hope, and the unity of love.